
Dagsorden til Bestyrelsesmøde d. 1.10-22 Ikast 

Til stede: Niels, Camilla, Søren, Wenche og Holger 

 

Emne Beskrivelse Beslutning / ansvarlig 

Hingstekåring 

 

Dommere 
Holger forslår Christian Jepsen og Sten 

Marcussen. – Holger ønsker ikke Lene T 
Søren forslår: samme dommerhold som 

tidligere. 

18.3 i Billund – lørdag. 
Jørgen Finderup er booket. 
Hingstekåringen bliver på én dag, og PSA 

inviteres til at deltage. – Camilla tager 

kontakt. 
Dommer: Peter Lund, Jørgen G og Sten M. 

– (Lene T er ’reserve’ hvis Sten ikke 

ønsker at deltage). 
Renavlede formand: Peter 
Forædlede formand: Jørgen  
Gangartsdommer: Lorenz 
Dyrlæge: Hans 
Søren spørg 

 

Hoppekåring 

 

Planlægning af hoppekåring. 

 
Der er enighed om at der skal være 

plads til at vi har 3 kåringspladser, da vi 

ellers risikere at miste for mange 

hopper, nok særligt i Jylland. Der er 

egenkapital til at bruge penge på den 

ekstra kåringsplads. 
Vi taler en del om hvilke dommere vi 

har til rådighed.  

 

Datoer Startende i nord – syd – Sjælland. 

23.-25.6 
Wenche spørg Sjælland + Revsø – Niels 

spørg Arden. 
Søren spørg Finderup. 
Dommere: Jørgen G, Lene T, Louise. 

 
Eliteskue: 19.8 – Hashøj. 
Wenche spørg om Eliteskue. 

 

 

Lokale følskuer Vi vil gerne fastholde lokale følskuer. 

Nogen af tilbagemeldingerne fra 

udstillerne har været at det er 

hyggeligt, og der er en god mulighed for 

at møde de andre avlere. 
Det er DOA der er arrangør og os der 

vælger datoerne. Lokale byder ind. 

Minimum 7 tilmeldte føl. – Det 

annonceres lige som sidst på hhv. 

hjemmesiden og FB.  
Der skal være tilmelding inden ordinært 

følskue, da vi elles ikke ved om det 

lokale bliver til noget. 

 
Tilbagemeldingen er at der er et ønske 

om at man melder det ud sammen med 

hoppekåringen. 

 

Camilla er tovholder. 
Det fungerede godt med én 

gennemgående dommer, og en lokal. 

 

Obs at det ikke løber løbsk med at udtage 

til eliteskue. 
Det lokale skue skal ligge i start august. 

Dyrskue:  Der tales om og besluttes dommer 
 



 

Dommer 

evaluering 
Der bliver evalueret på de dommerføl 

der har været i auktion til hoppekåring 

og dyrskuer.  

Evalueringen er med afsæt i dommere 

de pågældende har været sammen 

med. 

 

Dette skal streges over så ingen læser 

det.  

Dommerkursus 

2023 
Dommerkursus udvalg – komme med 

ideer til hvordan formen skal være 

næste gang. 
Hvad vil vi gerne opnå med det, ud over 

at rekruttere nye dommere – formål? 
Går efter slut marts 2023. 
Dommerkurset kan denne gang 

afholdes på Sjælland, hvor det de 

seneste gange har været i Jylland. 

 

Camilla – Niels. 

Orientering fra 

kassereren 
Wenche 

 

 

 

 

 

 

Forslag til 

kontingent næste 

år.  

 

Orientering fra kassereren, herunder 

medlemstal, beholdninger, forslag til 

kontingent fra 2024. 

 

 

 

 

 

 

Skal vi nedsætte kontingentet med 100 

kr..? 

På vores daglige konto er der 442.000, og 

reservekonto 328.000 kr + lidt 

kassebeholdning. 

 
Medlemstal: det er gået godt, der er 

fremgang i medlemstal. 250 medlemmer. 

Det er 11 mere end sidste år, heraf 53 nye 

medlemmer. 

 

Vi er for nuværende ikke tilhænger af at 

sætte kontingentet ned, men vi reducere 

priserne på avlsaktiviteterne, da det er 

avleren der har skabt de penge der er i 

foreningen. 
Det er prisen på hoppekåringen der 

reduceres til 1200 kr. plus evt. boks. 

Camilla retter prisen på hjemmesidens 

prisliste. 

 

Labels i pas 
Wenche 

 

Label i pas til hoppekåring og eliteskue. 

Som det er nu får de kun 1 label i – 

enten 1 fra hoppekåring eller 1 samlet 

efter eliteskue. Men flere vil gerne have 

i fra begge skuer, så skal vi opkræve den 

ekstra udgift på hopperne til 

Eliteskuet??? Merpris 305 kr. incl. 

moms. 

 

Fremadrettet får alle hopper label i 

passet, og så får de ekstra label til 

eliteskuet.  
Vi stiger prisen på eliteskuet 100 kr., (600 

kr.) da man så får ekstra label i passet 

(værdi 300 kr.) 

Vederlag 
Holger 

Betaling til de som vi udpeger til 

dyrskuerne m. m.  
De sekretære der udpeges til at lave DOA 

opgaver til dyrskuerne, kan bede om 



 kørepenge til statens mellemste / laveste 

takst (omk. de 2 kr.) 

De skal selv henvende sig. 

 

Kåring af hopper 
Camilla 

-Hopper med ikke transportegnede føl / 

endnu ikke folet skal kunne møde til 

kåring til eliteskuet. - Tilmelding til 

ordinær kåring, for så først at møde til 

ordinær kåring inden eliteskuet. De skal 

kunne udtages til eliteskuet på dagen, 

og deltage efterfølgende. 
Hvis vi ændre det, hvem skriver det så i 

reglerne. (hjemmesiden) 

 

Camilla laver et skriv med dette, sender 

det til de øvrige bestyrelsesmedlemmer. 

De giver feedback. Derefter tilføjes dette 

til regelsættet. 

 
Camilla er ansvarlig. 

Ansvarsområder 
Camilla 

 

 

 

 

 

 

 

Primær medie 

 

Aftale om hvilke opgaver der følger med 

ens 'ansvarsområde'. Herunder, hvornår 

er en opgave færdig...?  
Ansvarlig for opslag til hjemmesiden. 

 

 

 

 

 

 

Skal vi have mere løbende information 

på Facebook, og de vigtige / varige ting 

på hjemmesiden? Det er meget nemt at 

lægge ting / info på FB, og mere 

tidskrævende at lægge det på 

hjemmesiden, dog større sikkerhed for 

det ikke ’forsvinder i mængden’ 

 

Der er en god dialog. Det er fortsat 

Camilla der sørger for at lægge opslag på 

hjemmesiden, sammen med Niels H. Hver 

person der er ansvarlig for et område, 

skriver f.eks. en tekst, som sendes til 

Camilla, der kan lægge det på 

hjemmesiden. 

 

 

 

FB kan i stigende omfang bruges til at 

udsende daglige informationer. 
Der er meget mere ’trafik’ på FB end på 

hjemmesiden, der dog er et oplagt sted at 

samle vores resultater osv. 

 

Medlemsmøde 

23 
Vis ser frem til at afholde 

medlemsmøder igen. – hvilke emner 

kunne være mulige. Går efter forår 23. 

 
Niels og Camilla har lavet en 

arbejdsgruppe om dette. 

 

Vi skal være minimum 10 tilmeldte 

medlemmer. 

 
Emner: 
Arvelige lidelser.  
Derefter dialog om hvilken betydning 

arvelige lidelser skal have for vores 

selektion. Skal vi stramme rgt. kraven, 

eller skal vi fjerne dem. 

 

Championat 23 Vi synes det ligger først i oktober. 

 

2023 placeres dette på Sjælland. 
Camilla og Karina K. 

 
Karina er stævne ansvarlig – dette tilføjes 

hjemmesiden.  
Dette er tilføjet hjemmesiden. 



 
Stævnerne skal ikke længere ligge ved 

kåringen. Vil det lokale aktivitetsudvalg 

afholde stævne, kan de sagtens søge 

penge og foreningen hjælper på den 

måde. Eft bidrage med praktisk hjælp. 

 

 


